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親愛的客户：

Acker即將於4月25日（星期五）及4月26日（星期六）4月25日（星期五）及4月26日（星期六）在香港舉辦4月份的拍賣會，這是我們在香港舉辦過的最

大型、最令人興奮的拍賣之一。本次拍賣將呈現近1,500個拍品，預計銷售額達到1億港元！本次拍賣將呈現近1,500個拍品，預計銷售額達到1億港元！其中有許多令人期待

和意義非凡的收藏，最重要的莫過於超過630個拍品的歷史性珍稀收藏，來自世界上最重要的私人收藏之一—我

們非常榮幸深知其內涵的「主席的無暇收藏主席的無暇收藏」。

 

來自「主席的無暇收藏」的歷史性珍稀拍品來自「主席的無暇收藏」的歷史性珍稀拍品，本次為期兩天拍賣會的第二天，我們將呈現「主席的無暇收藏」

中最廣泛的一次呈現，拍品編號為754-1384拍品編號為754-1384，共超過630個拍品，其中包括近350個波爾多葡萄酒拍品，跨越1825

年至2013年的三個世紀！！！我個人曾多次與主席共飲，這總是令人興奮，並包括我最難忘的一些用餐經歷！

主席最愛的是波爾多，他建立了一個深度與來源都令人驚嘆的酒窖，其中包括大量的大瓶裝和來自一級酒莊的

卓越瓶裝，此外還有他令人驚艷的Domaine de la Romanee Conti收藏。大多數葡萄酒的狀況非常理想，許多保

存在原木箱中。事實上，主席與所有波爾多頂級酒莊保持著密切的關係，他們每個年份都期待主席的訂單，並

經常以老年份的珍品回饋他。

 

光是PétrusPétrus的拍品就已近乎無法想像：超過100個批次，橫跨1953年至2013年的六個十年，包括1953年的1.5升

裝、四瓶極其珍稀的1961年份、一整箱1970年的原木箱、1990年、1995年和1998年的6升裝，以及2009年和2010

年的六瓶封帶原木箱。Pétrus的力量無與倫比！！！Pétrus的力量無與倫比！！！這僅僅是開始而已……古老的波爾多收藏是一堂大師課，珍

品如1947年的Cheval BlancCheval Blanc、1928年的Cos d’EstournelCos d’Estournel、1945年的Haut-BrionHaut-Brion、1908年的LatourLatour（！！！）、1961

年的LatourLatour、La MissionLa Mission及PalmerPalmer、1959年的Haut-Brion、Haut-Brion、MoutonMouton和LafiteLafite等等，展示了極其稀有的整箱和大瓶裝！

！現代傳奇作品包括來自1982年、1989年、1990年、1995年、1998年、2000年、2005年、2009年和2010年的

葡萄酒，許多仍保存在原包裝和稀有瓶裝中。毫無疑問，這是波爾多葡萄酒最具收藏和飲用價值的巔峰之作！

！！此外，甜酒的皇冠之珠——來自Château d’YquemChâteau d’Yquem的200瓶葡萄酒，分為76個非凡批次，歷史可追溯至200

年前——從極其稀有的1825年到2007年！！！這些非凡的選擇僅19世紀的年份就有驚人的30個批次，幾乎涵蓋

1900年至1924年的每個年份（僅排除未生產的年份！），並以驚人的一致性延續至戰後的珍品與現代傳奇。這

是一個前所未有、極其稀有的世界上最具收藏價值的甜酒檔案，也許是有史以來最罕見的液體黃金收藏。

 

勃艮第由DRCDRC領銜，包括兩打La Tache拍品，其中包括1985年、1996年和2001年的6升裝、1990年的Romanée-

Conti的3升裝，以及2009年的極品批次！JayerJayer和RousseauRousseau輔以DRC，而白勃艮第則以LeflaiveLeflaive和LeroyLeroy閃耀全場。

強大的羅納河谷收藏以RayasRayas和1978年至2006年的GuigalGuigal La-Las為核心，還包括Chave、ChapoutierChave、Chapoutier和JabouletJaboulet的經

典年份（當然），可追溯至1961年。香檳部分包括KrugKrug的八個令人驚豔的批次，最後以Masseto、Vega SiciliaMasseto、Vega Sicilia和

Screaming EagleScreaming Eagle的頂級珍品完美收官。感謝主席和他無可挑剔的品味，這是一次接觸如此宏大收藏的非凡機會，

我們非常榮幸能夠呈現這些出自「主席的無暇收藏」的歷史性珍稀拍品！

 

拍賣第一天與「法國革命」「法國革命」的星期五晚場，拍賣首日，我們將以拍品1-143拍品1-143開啟春季香港拍賣會的線上場次，

這是一場「法國革命」。這位全球收藏家兼資深投資專家對生活中的精品充滿熱愛，他在2000年代初期開始

收藏頂級葡萄酒，並建立了一個幾乎完全通過期酒或受信賴商家購得的龐大收藏。憑藉對來源和儲存的細緻關

注，每瓶酒自第一天起都被保存在控溫和控濕的環境中。現在，隨著他在亞洲精簡其龐大的藏品，我們很自豪

地推出來自他收藏的一百四十三個卓越的法國拍品。波爾多首先登場，帶來2010年份的十二瓶原木箱，涵蓋

Angelus、Cheval Blanc、La Mission、Lafite、Latour、Angelus、Cheval Blanc、La Mission、Lafite、Latour、Margaux、PavieMargaux、Pavie和YquemYquem！！！接著是勃艮第的二十四個DRC
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拍品，包括三瓶2015年的Romanee Conti、十二瓶1996年的La Tache，以及1999年和2001年的混合套裝（均為

原木箱）！LeroyLeroy的十五個拍品展示了1999年和2009年的Richebourg、2005年的Romanée-St-Vivant，還有更多

驚喜！其他勃艮第亮點包括2010年的Comte Liger-BelairComte Liger-Belair La Romanée、2005年的RougetRouget Cros Parantoux，以及

來自VogueVogue和Arnoux-LachauxArnoux-Lachaux的出色選擇。白勃艮第以2019年的PYCMPYCM Chassagne-Montrachet Vieilles Vignes

和St. Aubin Hommage à Marguerite的整箱批次閃耀登場。羅納河谷以ChaveChave和RayasRayas勇猛亮相，最後以來自

Krug、SelosseKrug、Selosse和SalonSalon的香檳華麗收尾。Vive la difference！ 

 

星期六的「葡萄酒皇室」「葡萄酒皇室」及亮點拍品，拍賣第二天，我們將在拍品657-753拍品657-753迎來「葡萄酒皇室」。這位委託人

僅在十年前開始收藏，但憑藉對世界頂級葡萄酒的敏銳眼光，他迅速彌補了時間上的不足。這位退休投資者

對美食、旅行和美酒充滿熱情，在退休後開始建立自己的酒窖。這近百個拍品以勃艮第的國王與皇后——DRC

和Leroy為主，但每一瓶都堪稱葡萄酒中的皇室珍品！！！在轉向勃艮第之前，波爾多以九個PéPétrustrus拍品領

銜，涵蓋1964年至2000年，並附有如1961年的LatourLatour、1989年的Haut-BrionHaut-Brion和1893年的d’Yquemd’Yquem等皇室佳釀！

隨後，焦點轉向勃艮第之王——Domaine de la Romanee ContiDomaine de la Romanee Conti——帶來兩打令人眼花繚亂的拍品，包括1993

年、2002年、2005年和2015年的Romanee Conti。La Tache的四個年份亮相，包括1995年和2018年，還有六

批Richebourg，領銜的是強大的2005年份。不甘示弱，勃艮第皇后LeroyLeroy也帶來十九個拍品，包括2002年的

Chambertin、2003年的Romanée St. Vivant和2009年的Musigny！！！Maison LeroyMaison Leroy的歷史性瓶裝包括1953年

和1969年的Chambertin、1962年的La Romanée和1972年的Chambertin Clos de Beze，而更多勃艮第皇室如

1996年和1999年的RoumierRoumier Musigny、1985年的JayerJayer Richebourg和1985年的DujacDujac Clos St. Denis（1.5升

裝）依次登場！！！這真是皇室中的皇室！香檳部分同樣令人驚嘆，包括1985年的KrugKrug Collection、2008年

的SalonSalon Le Mesnil（1.5升裝）以及一瓶罕見的1961年的Salon Le Mesnil。除此之外，還有1990年的SolderaSoldera 

Brunello、Vega SiciliaVega Sicilia以及加州皇冠上的明珠Screaming EagleScreaming Eagle。所有葡萄酒均來自專業儲存，隨時準備迎接其下

一個皇室居所！

 

還有更多精彩內容等待探索，但強烈建議您一定要從頭到尾閱讀這本目錄，這一本必讀的拍賣目錄！不要錯過

這場為期兩天的春季拍賣會，將於4月25日星期五下午6點開始，4月26日星期六上午10點繼續，在香港現場直

播！為您的健康與美酒乾杯！

酒後吐真言

John Kapon 

Acker Merrall & Condit Companies主席  
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Dear Client,

Acker’s April Hong Kong auction is coming up on Friday, April 25 and 
Saturday, April 26, and it is one of the most important and exciting auctions 
we have ever done in Hong Kong.  It features nearly 1,500 lots and an 
estimated HK$100M in sales!  There are many exciting and significant 
collections on offer, none more significant than a historic 630+ lot offering 
from one of the most important private collections in the world, and one we 
have the privilege of knowing quite well — The Immaculate Collection of 
The Chairman.

A Historical Offering Of Significant Proportions From The Immaculate 
Collection Of The Chairman appears on the second day of our two-day 
sale.  We are privilged, in lots 754-1384, to present the most expansive 
release ever from The Chairman featuring more than 630 lots, including 
nearly 350 of Bordeaux alone, spanning three centuries from 1825 to 
2013!!!  I have drunk with him personally on dozens of occasions, and it has 
always been thrilling, including some of my most memorable meals ever!  
The Chairman’s first love is Bordeaux, and he has built a cellar of staggering 
depth and provenance including numerous large formats and exceptional bottles from First Growths in addition 
to his spectacular collection of Domaine de la Romanee Conti.  Most wines are in outstanding condition, and many 
in original wood cases.  Indeed, The Chairman is on a first name basis with all the Top Chateaux in Bordeaux, who 
eagerly await his order every vintage, often rewarding him with back vintages.

The Pétrus offering alone is nearly unimaginable: over 100 lots across six decades from 1953 to 2013, with rarities 
like 1953 magnums, four precious bottles of the fabled 1961, a full case of 1970 in OWC, imperials from 1990, 1995, 
and 1998, and six-bottle banded OWCs from 2009 and 2010.  Petrus Power!!!  And that’s just the beginning…  The 
ancient Bordeaux is a masterclass, with treasures like 1947 Cheval Blanc, 1928 Cos d’Estournel, 1945 Haut-Brion, 
1908 (!!!) Latour, 1961 Latour, La Mission, and Palmer, 1959 Haut Brion, Mouton and Lafite—and more—
showcasing ultra-rare full cases and large formats!!  Legendary modern masterpieces abound from 1982, 1989, 1990, 
1995, 1998, 2000, 2005, 2009, and 2010, many again in original packaging and rare formats.  This is undoubtedly 
Bordeaux at its most collectible and drinkable!!!!!  And then, the crown jewel of sweet wine: two hundred bottles 
across seventy-six spectacular lots of Château d’Yquem dating back 200 years—all the way from the ultra-rare 1825 
through 2007!!! This extraordinary selection includes an astonishing thirty vintages from the 19th century alone, 
nearly every vintage from 1900 through 1924 (excluding only those not produced!), and the run continues with 
remarkable consistency through post war gems and modern legends.  This is a once-in-a-lifetime, impossibly rare 
archive of the world’s most collectible sweet wine, the rarest offering of liquid gold perhaps ever assembled.  

Burgundy is headlined by DRC, with two dozen La Tache lots, including Methuselahs of 1985, 1996, and 2001, a 
jeroboam of 1990 Romanée-Conti, and pristine parcels of 2009!  Jayer and Rousseau complement DRC, while white 
Burgundy shines with Leflaive and Leroy.  The powerful Rhône selection is anchored by Rayas and Guigal La-Las 
from 1978 to 2006, as well as Chave, Chapoutier, and Jaboulet back to 1961, of course.  Champagne includes eight 
stunning lots of Krug, and we round out this staggering offering with top treasures from Masseto, Vega Sicilia, and 
Screaming Eagle.  Thanks to The Chairman and his impeccable taste, this is your chance to access his collection on a 
simply extraordinary scale.  It is a privilege to offer to you this historical offering of significant proportions thanks to 
The Immaculate Collection of The Chairman!
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We kick off day one and the Friday night, online session of our spring Hong Kong sale with a French Revolution in 
lots 1-143.  This worldly collector and seasoned investment professional has a taste for the finer things in life, and 
he began acquiring top-tier wines in the early 2000s, building an expansive collection sourced almost entirely en 
primeur or from trusted merchants.  With meticulous attention to provenance and storage, every bottle has been kept 
in temperature and humidity-controlled conditions from day one.  Now, as he pares down his extensive holdings in 
Asia, we are proud to offer one hundred and forty-three extraordinary French selections from his collection.  Bordeaux 
makes a commanding entrance with twelve-bottle OWCs of the esteemed 2010 vintage from Angelus, Cheval Blanc, 
La Mission, Lafite, Latour, Margaux, Pavie, and Yquem!!!  Burgundy follows in force with two dozen lots from DRC, 
including three bottles of 2015 Romanee Conti, twelve bottles of 1996 La Tache, and Assortments from 1999 and 
2001—all in OWC!  Fifteen lots of Leroy showcase 1999 and 2009 Richebourg, 2005 Romanée-St-Vivant, and ooh, la, 
la – more!  Other Burgundy highlights include 2010 Comte Liger-Belair La Romanée, 2005 Rouget Cros Parantoux, 
and outstanding selections from Vogue and Arnoux-Lachaux.  White Burgundy shines with full-case parcels of 2019 
PYCM Chassagne-Montrachet Vieilles Vignes and St. Aubin Hommage à Marguerite.  Rhône makes a bold appearance 
with Chave and Rayas, and the collection closes in style with Champagne from Krug, Selosse, and Salon.  Vive la 
difference!  

We get a visit also on Saturday from Wine Royalty in lots 657-753.  This consignor began collecting just a decade 
ago, but he’s made up for lost time with an extraordinary eye for the world’s greatest wines.  A retired investor with 
a deep passion for food, travel and fine wine, he began building his cellar after retirement.  These nearly one hundred 
offerings are dominated by the King and Queen of Burgundy - DRC & Leroy - but every bottle on offer is wine royalty!!!  
Before turning to Burgundy, Bordeaux leads with nine lots of Pétrus spanning 1964 to 2000, alongside regal wines 
such as 1961 Latour, 1989 Haut-Brion and 1893 d’Yquem!  From there, the spotlight turns to the King of Burgundy—
Domaine de la Romanee Conti—with two dozen dazzling lots, including Romanee Conti itself from vintages such as 
1993, 2002, 2005, and 2015.  Four vintages of La Tache appear, including 1995 and 2018, plus six Richebourg, led by 
the mighty 2005.  Not to be outshone, Queen Leroy makes a commanding entrance with nineteen lots, including 2002 
Chambertin, 2003 Romanée St. Vivant, and 2009 Musigny!!!  Historic bottlings from Maison Leroy include 1953 and 
1969 Chambertin, 1962 La Romanée, and 1972 Chambertin Clos de Beze, while additional Burgundy royalty parades 
in 1996 and 1999 Roumier Musigny, 1985 Jayer Richebourg and 1985 Dujac Clos St. Denis in magnum!!!  That’s as 
royal as royalty can get!  The Champagne is just as majestic, featuring 1985 Krug Collection, 2008 Salon Le Mesnil in 
magnum and a rare bottle of 1961 Salon Le Mesnil.  Beyond France, highlights include 1990 Soldera Brunello, Vega 
Sicilia, and the crown jewel of California, Screaming Eagle.  All wines were removed from professional storage and 
are ready for their next royal residence!!

There is a lot more on offer, but you will have to read this catalog from start to finish, it is one of those sales where 
that is a must!  Don’t miss this two-day sale of the finest and rarest wines and spectacular collections on Friday, April 
25 starting at 6pm and Saturday, April 26 beginning at 10am live from Hong Kong!  Cheers to your health and to 
great wine!  
 
In Vino Veritas,

John Kapon 
Chairman, Acker Merrall & Condit Companies


